
ΕΡΩΤΗΣΗ

Θεσσαλονίκη, 10/9/2024

Του: Χήτα Κωνσταντίνου, Βουλευτή Β΄ Θεσσαλονίκης

ΠΡΟΣ: Τoν κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
Τον κ. Υπουργό Εσωτερικών
Τον κ. Υπουργό Ανάπτυξης

ΘΕΜΑ: «Αίτημα περί περαιτέρω επεξηγήσεων επί της με Αρ. Πρωτ. 5306/26-
06-2024 ερωτήσεώς μας, της οποίας οι απαντήσεις σας φαίνονται,
βάσει δημοσιευμάτων και επωνύμου καταγγελίας, επιεικώς μη
ικανοποιητικές»

Σχετ: 1. Με το Α.Π.: 99003 ΕΞ 2024 του ΥΠ. ΟΙΚ. 09/07/20224, υπογραφόμενο από τον
Ειδικό Γραμματέα Διαχείρισης Προγραμμάτων ΕΤΠΑ και Τ.Σ., κ. Γεώργιο Ζερβό.
2. Το με Α.Π.:105369 ΕΞ 2024 διαβιβαστικό έγγραφο του ΥΠ. ΟΙΚ. τις 18/07/2024
υπογραφόμενο από τον Αν. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Νικόλαο
Παπαθανάση.
3. Το με Αριθ. Πρωτ: 58486/23-07-2024 διαβιβαστικό έγγραφο του Υπουργείου
Ανάπτυξης.

Κύριοι Υπουργοί,

Την 26η Ιουνίου και με Αρ. Πρωτ. 5306 καταθέσαμε ερώτηση με θέμα: «Αίτημα
απαντήσεως επί δημοσιεύματος με θέμα: ΕΣΠΑ:330 εκατ. ευρώ για 54 συμβάσεις». Το
Υπουργείο Εσωτερικών δεν απάντησε εισέτι, αν και οι Δήμοι ανήκουν στην αρμοδιότητά
του.  Με την ανωτέρω ερώτηση είχαμε θέσει αίτημα ενημερώσεως για καταγγελίες οι
οποίες αφορούσαν την υπερκοστολόγηση μιας ομάδας προμηθευτών «έξυπνων
υδρομέτρων» που είχαν ήδη δημοσιευθεί (https://www.reportersunited.gr/12685/espa-
ydrometra-kataggelia/). Ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, κ. Νικόλαος Παπαθανάσης, απάντησε διαβιβάζοντας έγγραφο (σχετ. 2)
του τότε Ειδικού και νυν Γενικού Γραμματέα σήμερα Διαχείρισης Προγραμμάτων ΕΤΠΑ
και ΤΑ βάσει του οποίου η σχετική καταγγελία ετέθη στο αρχείο (σχετ. 1). Βάσει όμως
της επιμονής του στελέχους της ΕΥΔ, με τον οποίο επήλθε και σχετική επικοινωνία, κ.
Μιλτιάδη Θεοδωρόπουλο, ο οποίος προέβη και στις σχετικές καταγγελίες, προκύπτουν
σημαντικά στοιχεία, εκ των οποίων ορισμένα έχουν ήδη δημοσιευθεί
(https://voicenews.gr/dimosio-chrima-kai-dimosio-
krima/?fbclid=IwY2xjawE5LLVleHRuA2FlbQIxMAABHUv8fNOxddBTewJeLQa7KnDCF
E4Si6JQZ7sx-00-
X8UZ7dOuaW3MAcD77waemn5Cirqq9qVIlS5qhqVGrw&mibextid=xfxF2i). Πλέον όμως
τούτων και 17 ημέρες μετά την απάντηση της σχετ. 1 υπογραφομένης από τον κ. Γ.
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Ζερβό ότι «…η αρμόδια Εθνική Αρχή Διαφάνειας έθεσε τη σχετική καταγγελία στο
αρχείο», πληροφορούμαστε από τα Μ.Μ.Ε. είδηση, αφορώσα το θέμα και με τίτλο:
«Υδρόμετρα: Αιφνιδιαστικοί έλεγχοι για πιθανή νόθευση δημόσιων διαγωνισμών, ότι: Η
Επιτροπή Ανταγωνισμού (Ε.Α.) διενήργησε επιτόπιο έλεγχο σε μεγάλο αριθμό
επιχειρήσεων στο πλαίσιο αυτεπάγγελτης έρευνας για πιθανή ή οριζόντια σύμπραξη
υποθέσεις δημοσίων διαγωνισμών (bid rigging) που αφορούν στην ψηφιακή διαχείριση
του δικτύου ύδρευσης, ήτοι στην προμήθεια και εγκατάσταση ολοκληρωμένων
συστημάτων τηλεπαρακολούθησης και τηλεχειρισμού οικιακών υδρομέτρων σε δίκτυα
ύδρευσης κατά παράβαση των άρθρων 1 του Ν. 3953/2011 και 101 της Συνθήκης για τη
λειτουργία της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΣΠΕΕ)…» (reporter.gr/eidhseis/ 26 Ιουνίου 2024,
14:55, Ύδρευση). Συνεπώς, έχουμε από τη μία πλευρά την «Εθνική Αρχή Διαφάνειας»
του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών από την 06/12/2023 να θέτει τη
σχετική υπόθεση στο αρχείο και από την άλλη πλευρά την «Επιτροπή Ανταγωνισμού»
του Υπουργείου Ανάπτυξης να πραγματοποιεί αιφνιδιαστικούς ελέγχους την 26η Ιουνίου
σε επιχειρήσεις για την ίδια ακριβώς υπόθεση. Ως εκ τούτου, εκ των ανωτέρω εγείρονται
σοβαρά ερωτήματα χρήζοντα περαιτέρω συγκεκριμένων διευκρινίσεων, ειδικά μετά την
ανακοίνωση της «Επιτροπής Ανταγωνισμού» ότι ήδη έχει ξεκινήσει τη διερεύνηση των
προμηθειών των υδρομέτρων. (https://businessvoice.gr/oikonomia/756992/efodos-tis-
epitropis-antagonismou-se-epicheiriseis-psifiakis-diacheirisis-diktyou-ydrefsis/).

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί:

1. Προτίθεται ο κ. Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, στα πλαίσια του
κοινοβουλευτικού ελέγχου και της διαφάνειας, να μας διαβιβάσει το έγγραφο της
«Εθνικής Αρχής Διαφάνειας» της 6ης Δεκεμβρίου 2023, το οποίο επικαλούνται οι κ. κ.
Παπαθανάσης και Ζερβός βάσει του οποίου η αρμόδια αυτή αρχή έθεσε την υπόθεση
στο αρχείο και που αφορά την υπερκοστολόγηση των 54 έργων προϋπολογισμού
330.000.000, διεξάγοντας τον σχετικό έλεγχο.

Πλέον αυτού, προτίθεται ο κ. υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών να μας
απαντήσει στα κατωτέρω ερωτήματα;

2α. Είναι αληθής ή ψευδής η δήλωση του στελέχους της ΕΥΔ ΠΕΚΑ και ΠΟΠΠΡΟ,  κ.
Μιλτιάδη Θεοδωρόπουλου, ο οποίος προέβη γραπτώς στις σχετικές αυτές καταγγελίες,
ότι έγινε κάποιος έλεγχος ο οποίος αφορούσε μία και μόνον προμήθεια,  αυτήν της
Τήνου;
β. Η καταγγελία του ανωτέρου στελέχους αφορούσε μόνον την προμήθεια της Τήνου ή
σε όλες τις προμήθειες της προσκλήσεως 6659 της ΕΥΔ ΠΕΚΑ και ΠΟΠΠΡΟ;
γ. Αν η καταγγελία αφορούσε όλες τις προμήθειες των ψηφιακών υδρομέτρων της
Πρόσκλησης 6659, η ΕΥΔ ΠΕΚΑ και ΠΟΠΠΡΟ έκανε έλεγχο στις άλλες προμήθειες,
όπως απαιτούνται από τις διαδικασίες του ΕΣΠΑ και σε αρνητική απάντηση, γιατί δεν
πραγματοποίησε αυτούς τους ελέγχους;
δ. Η ΕΑΔ διενεργεί σήμερα έλεγχο των καταγγελλομένων σχετικά με τις προμήθειες στις
6659 του κ. Μιλτιάδη Θεοδωρόπουλου; Πότε συγκεκριμένα βάσει εγγράφου
ενημερώθηκε η Διοίκηση (ΕΥΔ ΠΕΚΑ και ΠΟΠΠΡΟ κλπ) και πότε συγκεκριμένα βάσει
εγγράφου άρχισε ο έλεγχος αυτός;
ε. Έχει ολοκληρωθεί ο εν λόγω έλεγχος της ΕΑΔ;
στ Ποιες άλλες Υπηρεσίες, Ανεξάρτητες Αρχές π.χ. ΕΑΑΔΗΣΥ, Δικαστικές Αρχές,
Εθνικές, Ευρωπαϊκή Εισαγγελεία κλπ. έχουν επιληφθεί των ανωτέρω καταγγελιών;
ζ. Τι προτίθεστε να πράξετε εις βάρος των υπηρεσιακών παραγόντων,  οι οποίοι
όφειλαν να προβούν αμελλητί στους ανωτέρω ελέγχους;
η. Αν είναι αναληθή η καταγγελία του ανωτέρου στελέχους, η οποία δημοσιεύθηκε, γιατί
μέχρι στιγμής δεν προβήκατε σε ενέργειες προς αποκατάσταση της αλήθειας;
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3. Προτίθεται ο κ. Υπουργός Ανάπτυξης να μας ενημερώσει για την πορεία μέχρι αυτή
τη στιγμή της έρευνας, η οποία έχει ξεκινήσει για τη διερεύνηση των προμηθειών των
υδρομέτρων; Σημειωτέον ότι το έγγραφο με Αρ. Πρωτ. 4374/01.07.2024 της Επιτροπής
Ανταγωνισμού, το οποίο βάσει του εγγράφου σας με Αριθ. Πρωτ: 58486/23.07.2024
μας διαβιβάσατε δεν περιήλθε υπ’ όψιν μας.

4. Προτίθεται ο κ. Υπουργός Εσωτερικών, λόγω αρμοδιότητος στους αναφερόμενους
Δήμους, να μας πληροφορήσει αυτήν τη φορά τι έπραξε στα πλαίσια της εποπτείας του
σε αυτούς για το ανωτέρω θέμα, το οποίο αφορά την υπερκοστολόγηση για αγορά και
εγκατάσταση υδρομέτρων σε δημοτικά δίκτυα υδρεύσεως σε 51 Δήμους;

Ο ερωτών Βουλευτής

ΧΗΤΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ




